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 Οι λέξεις αποτελούνται από μικρά κομμάτια που τα λέμε συλλαβές. 

 Ο χωρισμός μιας λέξης  σε συλλαβές λέγεται συλλαβισμός. 

 Στο συλλαβισμό πρέπει να γνωρίζω ότι :  

 Κάθε συλλαβή πρέπει να έχει οπωσδήποτε ένα φωνήεν. π.χ. κή – πος  

 Ένα φωνήεν μπορεί να αποτελέσει και μόνο του συλλαβή σε μια λέξη. π.χ. α – έ – ρας  

 Δύο σύμφωνα δε χωρίζονται, όταν από αυτά αρχίζει ελληνική λέξη.  

π.χ. πα – τρί – δα  (τρ → τρένο)       

 Δύο σύμφωνα χωρίζονται στο συλλαβισμό, όταν απ’ αυτά δεν αρχίζει ελληνική 

λέξη. π.χ. γιορ – τή (δεν υπάρχει ελληνική λέξη που ν’ αρχίζει από ρτ...) 

 Τρία ή περισσότερα σύμφωνα δε χωρίζονται, όταν από τα δύο πρώτα σύμφωνα 

αρχίζει ελληνική λέξη. π.χ. ε – χθρός  (υπάρχει ελληνική λέξη από χθ → χθες) 

 Τρία ή περισσότερα σύμφωνα χωρίζονται στο συλλαβισμό, όταν από τα δύο πρώτα 

σύμφωνα δεν αρχίζει ελληνική λέξη. Τότε, το πρώτο σύμφωνο συλλαβίζεται με το 

προηγούμενο φωνήεν, ενώ τα άλλα δύο με το επόμενο φωνήεν.  

 π.χ. άν – θρω – πος ( δεν υπάρχει ελληνική λέξη που ν’ αρχίζει από νθ...) 

 Δύο όμοια σύμφωνα χωρίζονται πάντα στο συλλαβισμό (μμ, νν, λλ, γγ, κ.τ.λ.)  

 π.χ. άμ – μος , σύν – νε – φο, άλ – λος ,  φεγ – γά – ρι  

 Τα δίψηφα σύμφωνα μπ, ντ, γκ, τσ, τζ, δε χωρίζονται.  

 π.χ. κα – μπά – να, κα – ντή – λι, α – γκι – να – ρα, κα – τσί – κα   

 Τα δίψηφα φωνήεντα αι, ει, οι, υι, ου και οι συνδυασμοί αυ και ευ, δε 

χωρίζονται. π.χ. μαύ – ρο, και – ρός, κού – κλα, φεύ – γω     

 Οι καταχρηστικοί δίφθογγοι όι, όη, άι, αη, ια, υα, εια, οια, δε χωρίζονται. 

 π.χ. κο – ρόι – δο, γάι – δα – ρος, αη – δό – νι, δου – λειά, κά – ποια      

 Σημείωση : Όταν κάνουμε συλλαβισμό, ανάμεσα στις συλλαβές βάζουμε ενωτικό     

( - ) για να χωρίσουμε τις συλλαβές μεταξύ τους.   



«Κάτω απ’ το χιόνι» 
 

ΑΣΚΗΣΕΙΣ ΕΜΠΕΔΩΣΗΣ 

Όνομα:  ………………………………………  Ημερ/νία:  ………………… 

 Χωρίζω σε συλλαβές τις παρακάτω λέξεις :   

νεαρός :  ______________________  ουσιαστικό :  ______________________ 

ποίημα :  ______________________   αγγίζω :  ______________________ 

ανάγκη :  ______________________  γέννηση :  ______________________  

είδηση :  ______________________  αύριο  :  ______________________ 

αρχηγός :  ______________________  εκστρατεία :  ______________________ 

πρέπει :  ______________________  βαλίτσα :  ______________________ 

 Κυκλώνω τις λέξεις που είναι σωστά χωρισμένες σε συλλαβές :  

κου – ρτί – να   στά – βλος   ε – βδο – μά – δα  λά – μπει  

κουρ – τί – να   στάβ – λος   εβ – δο – μά – δα   λάμ – πει  

 

πάσ – τα     έλε – γχος   ά – δει – α    καη –μός  

πά – στα   έ – λεγ – χος  ά – δεια    κα – η – μός  

 Βάζω   στα κουτάκια, όταν οι προτάσεις είναι προσωποποιήσεις  :  

Η αυγούλα ξύπνησε και καλημέρισε τα παιδιά.   

Η αυγούλα πρόβαλε πίσω από το βουνό.   

Η χελιδόνα ταΐζει τα μικρά της. 

Η χελιδόνα διηγούνταν στα δέντρα τις περιπέτειές της. 

Η βάρκα άρχισε να χοροπηδά στα κύματα. 

Η βάρκα πλέει στα ανοιχτά της θάλασσας.   

 


